
 
PROTOKÓŁ   Nr  XXVII / 2016 

Rady Gminy Wijewo 
z dnia   29   grudnia   2016 r. 

 

 
 

W posiedzeniu udział wzięli: 
członkowie Rady Gminy zgodnie z listą obecności. 
Lista obecności stanowi zał. Nr 1. 
Sołtysi gminy zgodnie z lista obecności 
Lista stanowi zał. Nr 2 
Zaproszeni goście zgodnie z lista obecności 
Lista stanowi zał. Nr 3 
Wójt Gminy – Mieczysław Drożdżyński 
Skarbnik Gminy – Pani Elżbieta Molicka 
 

Porządek  posiedzenia: 
 

  1.  Otwarcie.   
   2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
   3.  Interpelacje i zapytania radnych. 
   4.  Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 
   5.  Podjęcie uchwał w sprawie: 
      1. Ustalenie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2016, 
      2. Uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wijewo na lata 2017 – 2029, 
      3. Budżetu gminy na 2017 rok. 
                1/  Odczytanie projektu uchwały, 
                2/  Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej,  
                3/   stanowisko Wójta do opinii RIO, 
                4/   odczytanie opinii Komisji Stałych Rady, 
                5/   przedstawienie stanowiska Wójta do wniosków zawartych w opinii Komisji, 
                6/   odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przed rozpoczęciem Sesji  
                      a nie uwzględnionych  w projekcie uchwały budżetowej, 
                7/   przedstawienie  autopoprawek  Wójta, 
                8/   dyskusja nad projektem budżetu, 
                9/   głosowanie wniesionych autopoprawek, 
              10/   głosowanie wniosków Komisji Stałych Rady  nie uwzględnionych przez Wójta  
                      w autopoprawkach oraz pozostałych zgłoszonych wniosków, 
              11/   głosowanie uchwały, 
      4/ ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty  
          za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci w wieku do lat 5 w Gminie Wijewo, 
     5/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  Wijewo na lata 2016 - 2029 
   6.  Zapytania i wolne wnioski. 
   7.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
   8.  Zakończenie. 
 
Ad. pkt. 1 
 

Obradom XXVII Sesji Rady Gminy Wijewo przewodniczył Przewodniczący RG Pan Stanisław 
Kasperski. Powitał obecnych na sali radnych, sołtysów i zaproszonych gości.  
Przewodniczący obrad na podstawie listy obecności stwierdził, że na 14 radnych obecnych jest 13  
wobec czego podejmowane decyzje będą prawomocne. 
Przewodniczący obrad zaproponował porządek obrad do którego nie wniesiono uwag. 
 

Ad. pkt. 2 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że protokół z XXVI Sesji Rady Gminy był dostępny do wglądu 
w biurze rady. Zgłoszono 2 poprawki po wprowadzeniu których protokół odzwierciedla przebieg 
posiedzenia. Zaproponował, aby protokół z poprzedniego posiedzenia przyjąć bez czytania. Do 
złożonej propozycji nie wniesiono uwag. Protokół przyjęty został jednogłośnie bez czytania. 



Ad. pkt. 3 
 
Na XXVII Sesji zgłoszono następujące interpelacje: 
Radny Pan Radosław Zamiatała – zwrócił się z zapytaniem dotyczącym wejścia w życie w 2017 r. 
nowego prawo wodnego, kto będzie rozpatrywał zgłoszenia wodno - prawne, jakie będą zadania 
spółek wodnych, czy jest prawdą, że na gminy spadnie odpowiedzialności za meliorację  i przejęcie 
spółek wodnych ? 
 

Ad. pkt. 4 
 
Sprawozdanie z pracy w okresie międzysesyjnym złożył Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński, 
poinformował, że: 
02.12 – odbyła się konferencja podsumowująca realizację projektu „Partnerstwo funkcjonowania 
obszarów dla wzmocnienia rozwoju i spójności społeczno gospodarczej aglomeracji leszczyńskiej”. 
Przedstawiono powstałe produkty i projekty, omówiono założenia oraz osiągnięte efekty. 
09.12 – odbyło się nadzwyczajne zgromadzenie wspólników MZO w Lesznie. 
13.12 – odbyła się sesja budżetowa Komunalnego Związku Gmin Regionu Leszczyńskiego, 
     - na sali w Wijewie odbyło się szkolenie na temat - sposób i nowe zasady identyfikacji i rejestracji 
zwierząt, oraz  sposób sporządzania spisów zwierząt, 
14.12 – uczestniczyłem w spotkaniu opłatkowym służb mundurowych w Lesznie, 
15.12 – odbyła się IV sesja Międzygminnego Związku Kanalizacji we Wschowie poświecona 
budżetowi 
   - odbyło się szkolenie dla beneficjentów Lokalnej Grupy Działania „Kraina Lasów i Jezior” 
zakończone certyfikatem uprawniającym do aplikowania o środki, 
16.12 – odbyło się w Wijewie spotkanie samorządowców, 
18.12 – na zaproszenie seniorów Gminy Wijewo zostałem zaproszony na spotkanie opłatkowe, 
19.12 – odbyło się z przedstawicielami klubów sportowych na temat działalności w 2016 i planów na  
         2017 
20.12 – na sali w Wijewie odbyło się  spotkanie opłatkowe  strażaków z terenu gminy,  
21.12 – swoje posiedzenie odbyły Komisje Stałe RG, 
22.12  – zostałem zaproszony na uroczystości choinkowe    do przedszkola w Wijewie, 
       – uczestniczyłem w XXIV sesji Rady Powiatu Leszczyńskiego poświeconej budżetowi na 2017r.  
26.12 – na zaproszenie Burmistrza Osiecznej uczestniczyłem w rekonstrukcji XXXX pod wiatrakami 
zorganizowanej przez Muzeum Młynarstwa i Rolnictwa w Osiecznej z okazji powstania 
wielkopolskiego,  
27.12 – odbyły się obchody 78 rocznicy Powstania Wielkopolskiego w Lesznie i spotkanie 
samorządowców  z wojewodą wielkopolskim, 
28.12 – zakończyła się kontrola WIOŚ na oczyszczalni ścieków. 
 

Ad. pkt.  5 

1.   Projekt uchwały w sprawie ustalenie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 
budżetowego 2016 przedstawił Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski. 

Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – wyjaśnił, że są to środki zaplanowane do wydania w roku 2016 
a które nie zostaną wydatkowane i dotyczą kanalizacji w Potrzebowie i Wijewie. Ze względu na 
wymagane pozwolenia z Ministerstwa Infrastruktury wykonanie tych zadań jest niemożliwe. Ze 
względów formalnych nie zostanie również wykonana oceny planu zagospodarowania 
przestrzennego dla gminy Wijewo. 
Do treści projektu uchwały nie wniesiono poprawek. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXVII/ 145 /2016 w sprawie ustalenie wykazu wydatków, które nie 
wygasają z upływem roku budżetowego 2016  podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 4 
 

2.    Projekt uchwały w sprawie Uchwalenia wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wijewo na lata 
2017 – 2031 przedstawił Wójt Pan Mieczysław Drożdzyński, który odczytał treść uchwały 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu do projektu WPF Gminy Wijewo na lata 2017-2031. 
Przewodniczący obrad odczytał treść projektu uchwały do której nie wniesiono uwag i poprawek. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXVII/ 146 /2016 w sprawie Uchwalenia wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Wijewo na lata 2017 – 2031 podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 5 



3. Projekt uchwały w sprawie budżetu gminy na 2017 rok. 
     1) projekt uchwały w sprawie budżetu gminy na 2017 rok przedstawił Przewodniczący Rady 
Gminy Pan Stanisław Kasperski.  
Wójt przedstawił treść Uchwały RIO w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii do projektu budżetu 
Gminy Wijewo na 2017 rok. 
Opinia stanowi  Zał.  Nr 6 
 
     2)  Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej,  
Opinie RIO w Poznaniu do projektu budżetu gminy Wijewo na 2015 rok przedstawił Wójt Gminy Pan 
Mieczysław Drożdżyński. 
Opinia stanowi zał. Nr 7 
 
     3)  odczytanie opinii Komisji Stałych Rady 
W imieniu komisji stałych Rady Gminy opinie odczytał przewodniczący Komisji Budżetowo Socjalnej 
Radny Pan Radosław Zamiatała.  
Opinia stanowi załącznik do protokołu Nr 8 
 

     4) stanowisko Wójta do opinii RIO,  
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – zasadne były uwagi zgłoszone przez skład orzekający RIO. 
1/ kwota przeznaczona na zarządzanie kryzysowe była zaniżona i nie była równa 0,37 % budżetu, 
jak przewiduje ustawa, co zostało poprawione. 
2/ w zakresie doskonalenia i dokształcania nauczycieli kwoty zostały przypisane szkole a winno być 
wyodrębnione na świetlicach, co uwzględniono w autopoprawkach, 
3/ pieniądze w dział. 852 rozdz. 852 12 par. 2350 należało sklasyfikować według źródeł 
pochodzenia co uwzględniono. 
 
   5)  przedstawienie stanowiska Wójta do wniosków zawartych w opinii Komisji, 
Ze względu na brak wniosków zgłoszonych przez komisje stałe przewodniczący obrad stwierdził, że 
punkt porządku zostanie pominięty. 
 
   6) odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przed rozpoczęciem sesji a nie uwzględnionych  
w projekcie uchwały budżetowej, 
Przewodniczący rady stwierdził, że do rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne wnioski dotyczące 
projektu budżetu  wobec czego należy ten punkt pominąć. 
 
     7)  przedstawienie  autopoprawek Wójta, 
Autopoprawki do uchwały budżetowej przedstawiła Skarbnik Pani Elżbieta Molicka  
Dokonano zmian w załączniku Nr 2 „Plan wydatków budżetu gminy na 2017 rok” 

 zwiększono wydatki w dziale 010, rozdział 01009 „Spółki wodne”  w kwocie 24.000,00zł – 
jako dotacja celowa z budżetu gminy na dofinansowanie spółek wodnych, zgodnie z 
wnioskiem zatwierdzonym na posiedzeniu komisji stałych rady gminy, 

 zwiększono wydatki w dziale 750, rozdział 75023 „Urzędy gmin" w kwocie 8.000,00zł – jako 
zabezpieczenie środków na opłacanie składek do Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych, 

 zmniejszono wydatki w dziale 750, rozdział 75023 „Urzędy gmin” w kwocie 24.000,00zł – 
jako zabezpieczenie środków na dotacje dla spółek wodnych, 

 dokonano przeniesienia w dziale 801, rozdział 80146 „Dokształcanie i doskonalenie 
nauczycieli” pomiędzy paragrafami – celem dostosowania poprawności w planach 
finansowych jednostek oświatowych, 

 zwiększono wydatki w dziale 801, rozdział 80195 „Pozostała działalność” w kwocie 
1.000,00zł i zmniejszono wydatki w dziale 921, rozdział 92195 „Pozostała działalność” w 
kwocie 1.000,00zł – jako dotacja celowa udzielona organizacjom prowadzącym działalność 
pożytku publicznego w celu dostosowania do zakresu zadań publicznych określonych w 
gminnym programie współpracy z organizacjami pożytku pozarządowymi oraz podmiotami 
określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku 
publicznego i wolontariacie na 2017 rok przyjętym Uchwałą Nr XXVI/137/2016 Rady Gminy 
Wijewo z dnia 30 listopada 2016r., 

 zwiększono wydatki w dziale 854, rozdział 85446 „Dokształcanie i doskonalenie nauczycieli” 
w kwocie 814,00zł i zmniejszono wydatki w dziale 801, rozdział 80146 „Dokształcanie i 



doskonalenie nauczycieli”– jako zabezpieczenie środków na dofinansowanie doskonalenia 
nauczycieli, 

 dokonano zmian w dziale 758, rozdział 75818 „Rezerwy ogólne i celowe” - zmniejszono o 
kwotę 11.000,00zł rezerwę ogólną z przeznaczeniem na realizację zadań własnych z 
zakresu zarządzania kryzysowego, 

 
Dokonano zmian w załączniku Nr 3 „Plan dochodów i wydatków związanych z realizacją zadań 
zleconych z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami na 2017 rok”  

 w zakresie planu dochodów budżetu państwa związanych z realizacją zadań zleconych 
jednostkom samorządu terytorialnego wpisano rok 2017. 

 
Dokonano zmian w załączniku Nr 4 „Planowane kwoty dotacji udzielonych z budżetu gminy dla 
jednostek sektora finansów publicznych i jednostek spoza sektora finansów publicznych” 

 dodano dział 010, rozdział 01009 „Spółki wodne” § 2830 – dotacja celowa w kwocie 
24.000,00zł, 

 dodano dział 801, rozdział 80195 „Pozostała działalność” § 2360 – dotacja celowa w kwocie 
1.000,00zł, 

 zmniejszono w dziale 921, rozdział 92195 „Pozostała działalność” § 2360 – dotacja celowa 
w kwocie 1.000,00zł. 

 
Dokonano zmian w załączniku Nr 5 „Wykaz inwestycji do realizacji w 2017 roku” 

 w dziale 921, rozdział 92109 „Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby” § 6050 – dokonano 
zmiany brzmienia zadania „FS Zaborówiec - Wykonanie elewacji zewnętrznej obiektu WDK 
w Zaborówcu”. 

Radny Pan Stanisław Kasperski – autopoprawki wynikają z  posiedzenia  komisji stałych oraz uwag 
RIO. Stanowią one załącznik do uchwały budżetowej. 
Szczegółowe przedstawienie autopoprawek stanowi uzasadnienie do projektu uchwały.  
Zgłoszone autopoprawki stanowią załącznik nr 9 do protokołu. 
 
     8)  dyskusja nad projektem budżetu 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – zmiany w budżecie i prognozie finansowej na 
następne lata będą dokonywane w każdym przypadku kiedy będą spływały środki finansowe 
ze źródeł zewnętrznych.  Dodatkowo pozyskane środki będą  wpływały na rozwój gminy. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – wiele zostało już powiedziane przez radnych na komisjach. 
Tak WPF jak i budżet gminy na 2017 rok są bardzo dynamiczny. Odzwierciedlają założenia na ta 
chwilę. Jakakolwiek okazja pozyskania dodatkowych środków będzie powodowała konieczności 
jego zmiany. 
Innych dyskusji i zapytań nie zgłoszono. 
 
     9)  głosowanie wniesionych autopoprawek 
Przewodniczący zwrócił się o uwagi i zapytania do przedstawionych autopoprawek. Nie zgłoszono 
uwag. Zarządził głosowanie autopoprawek zgłoszonych przez Wójta w jednym głosowaniu.  
Zgłoszonych poprawek radni przyjęli jednogłośnie 
 
   10) głosowanie wniosków Komisji Stałych Rady nie uwzględnionych przez Wójta  
w autopoprawkach oraz pozostałych zgłoszonych wniosków. Komisje nie zgłosiły wniosków wobec 
czego punkt został pominięty. 
 
    11) głosowanie uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy po zakończeniu procedury uchwalenia budżetu poprzez -
przegłosowanie zmian i poprawek do projektu budżetu zarządził głosowanie ostatecznej wersji 
projektu uchwały w sprawie budżetu na 2017 rok. 
Do treści projektu uchwały nie wniesiono poprawek. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXVII/ 147/2016 w sprawie budżetu gminy na 2017 rok podjęta 
została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 10 
 
Po uchwaleniu budżetu Przewodniczący obrad zarządził 10 minut przerwy. 
 



 
 4/ Projekt uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz 
wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci w wieku do lat 5 w Gminie 
Wijewo przedstawił Przewodniczący obrad. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – zmiana do ustawy zwalnia dzieci w wieku lat 6 z opłat za 
przedszkole.  Przedstawiona uchwała określa koszty pobytu w przedszkolu dla dzieci w  wieku od 
3-5 lat. 
Do treści projektu uchwały nie wniesiono poprawek. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXVII/ 148 /2016 w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego 
nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego dzieci w wieku do lat 5 w Gminie Wijewo podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 11 
 
5/ Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  Wijewo na lata 2016 
– 2029 przedstawiła Skarbnik Pani Elżbieta Molicka. 
 § 1 zmienianej uchwały  otrzymuje nowe brzmienie: WPF na lata  2016-2031obejmuje dochody i 
wydatki bieżące i wydatki majątkowe, wynik budżetu, przeznaczenie nadwyżki i sposób 
finansowania deficytu, przychody i rozchody budżetu, kwotę długu oraz sposób finansowania spłaty 
długu. 
Na podstawie opinii RIO w sprawie WPF na rok 2017 należy dokonać aktualizacji planu dochodów 
i wydatków w prognozie na rok bieżący. Dostosowuje się plan wydatków bieżących na kolejne lata 
w stosunku do projektu budżetu na 2017 r. 
W 2016 r. ujęto przedsięwzięcie  - budowa kanalizacji w miejscowości Brenno z datą realizacji 2018 
r.  Zgodnie z wytycznymi Urzędu Marszałkowskiego należało wprowadzić kwotę wkładu własnego. 
Zdaniem RIO w 2018 można ująć dochody z VAT tylko od kwoty własnej – wydatkowanej w danym 
roku a nie od całości inwestycji co wpływa na zmniejszenie dochodów. Mniejsze dochody powodują 
konieczność zaciągnięcia pożyczki w 2018 r. i zmianę WPF poprzez jej wydłużenie do 2031 r. 
Do treści projektu uchwały nie wniesiono poprawek. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXVII/ 148 /2016 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy  Wijewo na lata 2016 – 2029  podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 12 
 
Ad. pkt.  6 
 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski przedstawił treść pisma jakie wpłynęło do biura rady: 
1/ podziękowanie z Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego w Lesznie za pomoc finansowa w 
modernizacji oddziału onkologicznego. 
Radny Pan Aleksander Poszwiński -   
1/ w związku z reforma szkolnictwa niektóre gminy maja już dokładnie policzone jakie będą skutki. 
Ilu nauczycieli będzie za dużo, jakie będą oszczędności. Czy gmina analizowała te sprawy i czy jest 
plan zamian w oświacie. 
2/ droga do Włoszakowic jest w strasznym stanie, nie nadaje się do użytkowania. Plan przebudowy 
nie jest pewny. Czy jest plan awaryjny naprawy tej drogi. 
Radna Pani Urszula Rimke – zwróciła się z zapytaniem: 
1/ o dalsze losy wyrówniarki. Co dalej ?. Jaki byłby koszt wynajmu równiarki w przypadku 
zaniechania remontu. 
2/ wspomniał Pan Wójt o kontroli oczyszczalni, czy jest już koniec i jaki jest rezultat, 
Radny Pan Roman Jęśkowiak – stwierdził, że pismo ZDW w sprawie ścieżki rowerowej 
w Radomyślu nie satysfakcjonuje mieszkańców. Uważam, że przebudowa drogi 305 jest ostatnią 
okazja aby powstała ścieżka. Nie możemy tego tematu odpuścić bez walki. 
Radny Pan Edwin Wojciech – gmina stara się wspomagać Spółki melioracyjne a powiat nie czyści 
cieków podstawowych co powoduje, że woda i tak nie spływa, 
Radny Pan Stanisław Kasperski – został ukończony remont salki strażackiej, czy przewiduje się 
zakup nowych krzeseł i stolików, obecne są w złym stanie. Nowe podkreśliły by efekt remontu . 
Sołtys Pan Roman Ratajczak – droga z Przylesia do Nowega Strącza należy do Powiatu 
wschowskiego. Monitowałem w sprawie jej stanu dwukrotnie. Zawsze obiecano, że zostanie 
wyrównana. Niestety nadal jest nieprzejezdna. Poprosił o pomoc w te sprawie Wójta. 
Podziękował za wsparcie w postaci funduszu sołeckiego. 



Radny Pan Radosław Zamiatała – w ramach projektu OFAL zaprojektowane są 3 ciągi rowerowe  
na terenie gminy Wijewo a w planach jest tylko Brenno - Zaborówiec, gdzie będą przebiegać 
pozostałe. 
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Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński - odpowiedział na zgłoszone interpelacje i zadane pytania, 
1/ w ramach OFAL zostały sporządzone dokumenty na ścieżkę rowerową, nie jest to jednoznaczne 
z jej budową. Planowane 3 odcinki wchodzą w skład jednego ciągu. Odcinki są podzielone w 
zależności od rodzaju drogi przez jaki przebiega. Część tego projektu będzie wykorzystana przy 
przebudowie drogi od Kargowskiej przez Brenno, 
2/ na dzień dzisiejszy brak terminu w jakim czasie wejdzie w życie nowa ustawa prawo wodne. Od 
stycznia struktury na pewno nie ulega zmianie, 
3/ ustawa o reformie w oświacie i wygaszaniu gimnazjum czeka na podpisanie. Jest wiele protestów 
co do treści ustawy. Rozmawiamy o przyszłym kształcie. Do póki nie będzie ostatecznej decyzji 
trudno coś planować. Z pewnością chcielibyśmy utrzymać szkołę zawodową. W sprawie nadmiaru 
nauczycieli należy zdiagnozować umiejętności i wykształcenie aby można wykorzystać ich 
przygotowanie może w szkole podstawowej, gdzie będzie więcej klas. 
4/ w sprawie przebudowy drogi łączącej z S-5 ( Brenno Włoszakowice) przyszło pismo o 
uzupełnienie braków formalnych. Jeśli wniosek nie otrzyma dofinansowania to droga do 
Włoszakowic będzie realizowana w tym zakresie  jak dotychczas. Będą poszerzane kolejne odcinki 
tej drogi. 
Radny Powiatu Pan Rafał Rimke – projekt przebudowy tej drogi jest na dobrej drodze. Szanse na 
uzyskanie dofinansowania są duże. 
5/ kontrola oczyszczalni przez WIOŚ została zakończona . Otrzymaliśmy protokół a zalecenia będą 
później. Jest kilka drobnych uwag np. brak kontenera na odpady  trudne. Pozytywnie oceniono 
zagospodarowanie odpadów. 
6/ zdaniem specjalistów sprawa ścieżki do Radomyśla jest trudna. Na tym etapie, przy  takim 
projekcie  zmiany są niemożliwe.  
Radny Pan Roman Jęśkowiak – jeśli trzeba to będziemy zbierać podpisy a w ostateczności  
wyjdziemy na ulice ponieważ jeśli nie teraz to znaczy nigdy. 
Przewodniczący RG – zwrócił się o propozycje rozwiązania tego tematu. 
Radny Pan Radosław Zamiatała – może będziemy mieli lepszą siłę przebicia  wnioskując wspólnie 
z gminą Przemęt. 
Pan Leszek Piotrowski  - uważam, że Przemęt  może nie być zainteresowany ponieważ ścieżka 
dotyczy tylko odcinka na terenie naszej gminy. 
Wójt – tylko odcinek na terenie naszej gminy jest realizowany na zasadzie „zaprojektuj i wybuduj”. 
W planach  inwestycyjnych na terenie gminy Przemęt nie było w planach ścieżek rowerowych. 
Wstępny projekt ma być uzupełniony o wydłużenie chodników do końca miejscowości w Wijewie 
i do Wilanowa w Radomyślu. 
Przewodniczący RG – widuje się ścieżki które nie maja 2 m szerokości. Wystarczy 1,2 do 1,5. nie 
musi to być ścieżka może się nazywać chodnik. 
 

7/ wystosujemy pismo do Wschowy z prośba o wyrównanie te drogi. 
8/ remont salki nie przewidywał zakupu nowego wyposażenia. Zamówione są tylko meble do 
aneksu kuchennego. Jeśli Dyrektor GOK wygospodaruje środki to można zakupić nowe stoły. 
 

Wójt Odczytał treść pisma Biblioteki Narodowej w sprawie  propozycji połączenia GOK i Biblioteki w 
Instytucji Kultury. Uważam, że należy temat przeanalizować ponownie usunąć braki formalne i 
ponowić wniosek. 
 

Skarbnik Pani Elżbieta Molicka  - poinformowała o wysokości wydatków jakie gmina ponosiła w 
ostatnich latach na utrzymanie równiarki w: 
2014 – koszt całkowity 9 742 zł. w tym: paliwo  4 364 zł. remont  318 zł., wynagrodzenie 5 060 zł. 
2015 – koszt całkowity 3 824 zł. w tym: paliwo  3 656 zł., remont 168 zł., wynagrodzenie      00 zł. 
2016 – koszt całkowity 9 810 zł. w tym  paliwo  4 400 zł., remont  928 zł. wynagrodzenie 1 680 zł.  
       oraz wynagrodzenie za prace zlecone w marcu  2 836 zł.  
Średni koszt roczny  kształtuje się w wysokości ok. 6 tys. zł. Należy podkreślić, że większość prac 
remontowych była wykonana przez operatora co znacznie zmniejszyło koszty. 



Na trzy skierowane zapytania otrzymaliśmy jedna oferta na usługi wyrówniarką, która opiewa na 
następującą kwotę: 
Koszt naprawy 1m2 drogi  -  0,37 zł. 
Godzina pracy wyrówniarki -  116  zł., 
                         Walca         -  116 zł. 
                          Ładowarki  -    90 zł. 
Radny Pan Aleksander Poszwiński – jako pracownik WZWIUW wyjaśnił, że melioracje  podstawowe 
zajmuje się Skarb Państwa czyli WZWIUW w Poznaniu. Rejonowy Zarząd Spółek Wodnych to 
zrzeszenie kilku spółek,. Na terenie gminy są 4 cieki  zaliczane do melioracji podstawowej ( kanał 
przed Zaborówcem - Lipiec, kanał Breński, kanały łączące i Sarnka) ze względu na wielkość – 
zasięg powinien należeć do melioracji szczegółowej.  
Zmiany w 2017 roku maja polegać na tym, że koszt utrzymania będą ponosiły osoby korzystające 
z tych urządzeń wodnych. Wszystkie cieki w granicach gminy będą przekazane do spółek wodnych 
na terenie gminy. Tam gdzie istnieje brak spółek prace melioracyjne będzie wykonywała firma 
„Wody Polskie”, która będzie wystawiała faktury rolnikom za wykonana prace. 
Radna Pani Danuta Leśna – zwróciła się  interwencję w sprawie parkowania przy Ośrodku Zdrowia. 
Przejazd na tym odcinku jest utrudniony przez parkujące samochody. 
 
Przewodniczący Rady Gminy z okazji zbliżającego się Nowego Roku 2017 r. życzył zdrowia, aby 
był rokiem spokoju i pokoju, żeby uchwalony budżet był wykonany z nadwyżką. 
 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – złożył życzenia wszelkiej pomyślności w nadchodzącym roku 
2017 r. 
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Przewodniczący Rady Gminy uznał porządek XXVII sesji za wyczerpany. Podziękował wszystkim 
za udział i zakończył obrady. 
 

Na tym posiedzenie zakończono.       
                                                                                         
 
 
                                                                                                                 Przewodniczący 
                                                                                                            Rady Gminy Wijewo 
 
                                                                                                            Stanisław  Kasperski 
 
 
 


